
ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
Írásbeli kérdés!

Dr. Kövér László úr
az Országgyűlés elnöke részére

HELYBEN
Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló tv. 42. § (8) bekezdése alapján bejelentem, hogy írásbeli kérdést
kívánok benyújtani Dr. Nagy István agrárminiszter úrnak

,,Monokultúra helyett vadvirágos rét?"
címmel.
Tisztelt Miniszter úr!
A magyarmezogazdasag.hu szakportálon megjelent ,,Kukorica helyett vadvirágos rét -
támogatással" cikk a következőket taglalja:
,, Egy áramszolgáltató kezdeményezése segíthet csökkenteni a Németországban egyre terjedő
kukorica monokulturákat és létrehozni a beporzó rovarok és méhek számára hasznos növényi
társulásokat. A kezdeményezés, amennyiben beválik, más régiók számára is példaértékű lehet.
A német középhegységben, a Sváb-A/bon, a Nürtingeni Városi Művek és a Bioszféra
rezervátum összefogásával egy projekt indult, mely a méhek és méhészek számára is kedvező
lehet.
A farmereket arra ösztönzik, hogy az időközben gigantikus méreteket öltött
kukoricatermesztés helyett más vadvirágokat, helyi növényeket termesszenek, melyet aztán
biomasszaként leadhatnak a környékbeli vállalatnak, hogy az biogázbol áramot termeljen.
Az egyszer bevetett termőföld 5 évig terem és nincs szükség újravetésre, trágyázásra,
növényvédőszerekre.
Az eddig ily módon bevetett termőterületeken újra megjelentek a beporzó rovarok, és a helyi
viszonyokhoz képest a méhészek számára isjelentős mézhozam realizálódott.
A helyiek szerint nem túl szép az így bevetett terület, mert elhanyagoltnak tűnik a vadvirágos
termőföld, melyen sokszor két méteres növények is előfordulnak, de örülnek, hogy
áramfogyasztóként részt vehetnek a beporzók rehabilitációjában és a természetvédelemben.
Egyelőre nem egyértelmű, hogy valóban megéri-e a gazdáknak kukorica helyett a méhek és
beporzók számára hasznos növényeket termelni, de a projekt első szakaszában hamarosan
kiderül."

A fentiek miatt kérdezem Miniszter Urat:
Tervezi-e a minisztérium áramszolgáltatókkal közösen elindítani egy vadvirág termesztési
programot, kukorica monokultúrák esetében
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